
                                                                                        
 
 

Referat 
Generalforsamling i Kulturelt Samråd 

tirsdag den 31. januar 2023 
 

 
Velkomst ved formand Anders K. Kristensen, som takkede de 36 fremmødte for at komme til generalfor-
samling i Kulturelt Samråd.  
 
Generalforsamling i henhold til gældende vedtægter: 
 
1. Valg af dirigent og referent 

 
Beslutning: 
Flemming Petersen blev valg som dirigent, og Kirsten Johansen som referent. 
 
Flemming Petersen gjorde opmærksom på, at generalforsamlingen i henhold til samrådets vedtægter er 
rettidigt varslet via annonce og indbydelse udsendt til de optagede foreninger den 11. januar 2023.  
 
 

2. Bestyrelsens beretning ved formand Anders K. Kristensen: 
 
Året 2022 blev et fornuftigt år – ovenpå Coronatiden. Et blandet år med mange forskellige arrangemen-
ter. Der er brugt lidt færre penge i 2022, som det også vil fremgå af regnskabet senere. 120 foreninger 
er optaget i Kulturelt Samråd. Sidste år havde vi besøg af Kulturelt Samråd fra Skive Kommune, som 
kører på en anden måde end her i Viborg. Senere i aften får vi besøg af Kulturelt Samråd i Randers 
Kommune, og det bliver spændene at høre, hvordan de fungerer. Det kan oplyses, at mange foreninger 
gør brug af De Frivilliges Hus, og som I kan se, kan der være mange her i salen. Vi håber selvfølgelig at 
mange flere foreninger vil gøre brug af huset. 
 
Kommentar fra salen: Havde håbet at høre om andre arrangementer udenfor Viborg by.  
Der er skam mange foreninger og arrangementer udenfor Viborg by, så de er godt repræsenteret. 
 
Spørgsmål fra salen: Skal man være medlem af Kulturelt Samråd for at måtte bruge huset?  
Ja det skal man - eller være en forening, der får støtte til frivilligt socialt arbejde efter §18 
 
Kommentar fra salen: Viborg Internationale Forening kunne fortælle, at de bruger De Frivilliges Hus rig-
tig meget, og de er meget glade for at være i huset. 
 
Kommentar fra salen: Det var ingen kritik af tilskuddene til Viborg by. Mener faktisk, at der er meget fin 
støtte til foreninger i hele kommune. 
 
Spørgsmål fra salen: Hvad blev der af puljen ”Kultur i hele kommunen” – sagen skulle tages op?  
Efter bedste hukommelse blev det oplyst på mødet, at der ikke var penge til puljen. En undersøgelse af 
spørgsmålet dagen efter, kunne klargøre at der i denne byrådsperiode ikke er en egentlig pulje til ”Kul-
tur i hele kommunen”, som var en indsats, der var koblet til realisering af den tidligere kulturstrategi for 
perioden 2017-2020, så derfor har Kulturelt Samråd ikke fået tilskud til denne konto. 
 



Spørgsmål fra salen: Skal ansøgninger/arrangementer til puljen Snapsting helst foregå i Viborg? Sidste år 
blev et arrangement afholdt i Karup. Ifølge politikerne ser de helst at arrangementerne afholdes i Vi-
borg.  
Samrådet synes det er en god ide at sprede det ud, men skal dog have noget med Snapsting at gøre. 
  
Beslutning: 
Formandens beretning blev taget til efterretning. 
 
 

3. Regnskab 2022 
 
Afsat budget 2022 814.570,00 kr. 
Udbetalt almindelige tilskud -640.837,50 kr. 
Udbetalt tilskud til Snapsting -57.500,00 kr. 
Udbetalt tilskud fra Dispositionssummen -51.704,00 kr. 
Bevilgede underskudsgarantier i 2022, der ikke er afviklet endnu 
Administrationsbidrag 

-8.200,00 kr. 
-30.000,00 kr. 

Mindre forbrug 2022 26.328,50 kr. 
 
Regnskabet blev gennemgået. Pga. Covid-19 og derfor aflyste arrangementer er der i 2022 modtaget 
tilbagebetalte tilskud fra 2021. 
 
Det blev oplyst, at dispositionssummen er en pulje, som kan søges hvis der opstår mulighed for at lave 
et arrangement imellem de to ansøgningsfrister 15. februar og 15. september. Hvis man vil søge puljen, 
ringer man til Kirsten (87 87 30 03), så åbner hun for den elektroniske ansøgningsformular, så I kan 
sende ansøgningen derfra. Det er så formandskabet, der behandler ansøgningen, og svar kan forventes 
inden for en 14 dages tid.  
Puljen får ca. 5 - 7 ansøgninger om året. 
 
Kommunens overordnede besparelser er ikke gået ud over Kulturelt Samråd. 
 
Der er ikke mulighed for at overføre uforbrugte tilskud fra 2022 til 2023, men bestyrelsen kæmper for 
forhøjelse af kommende års tilskud. 
 
Beslutning: 
Regnskabet blev godkendt.  
 
 

4. Budget 2023 
 
Afsat budget 2023 835.652 kr. 
Bevilgede underskudsgarantier fra 2022, som ikke er afviklet - videreføres til 2023 8.200 kr. 
Budget 2023 843.852 kr. 

 
Budgettet blev gennemgået. 
 
Spørgsmål fra salen: Hvordan er fordelingen af tilskud? 
Fordelingen af 1. og 2. ansøgningsrunde, dispositionssummen samt Snapstingspuljen foretages på sam-
rådets møde den 21. februar 2023.  
 
Kommentar fra salen: Fordelingen burde ligge klar til generalforsamlingen.  
Det tages til efterretning. 
 
Spørgsmål fra salen: Bliver Snapstingspuljen drøftet – Det er svært at finde arrangementer, som kan 
passe ind i Snapsting? 



Kulturelt Samråd fik i sin tid ekstra penge for at kunne oprette en pulje til netop Snapsting, så det er ikke 
penge, der som sådan er taget fra samrådets øvrige puljer. 
 
Beslutning: 
Budget 2023 blev godkendt. 
 
 

5. Valg af 4 bestyrelsesmedlemmer for 2 år jf. § 4 stk. 1 
  
Følgende 4 bestyrelsesmedlemmer er på valg: 
Anders K. Kristensen – Foreningen Kulturselskabet (villig til genvalg) 
Dorte Cederbæk – Viborg Big Band (ikke villig til genvalg) 
Mogens Ditlev – Hald Ege Kulturforening (villige til genvalg) 
Ole Høg – Musikviften (villig til genvalg) 
 
Opstillet på generalforsamlingen:  
Kim Lynggaard, Viborg Blues og Musikforening 
Lene Møller, Viborg Big Band 
 
Valg af 2 suppleanter for 1 år, jf. § 4, stk. 1 
 
Følgende 2 suppleanter er på valg: 
Martin Ditlevsen (Støtteforeningen til bevarelse af Karup Kultur- og Forsamlingshus) 
Ismail H. Hassan (Viborg Internationale Forening) 
- Begge er villige til genvalg 
 
Beslutning: 
(Stemmetal i parentes).  
Efter de opstillede personers præsentation blev Anders K. Kristensen (23), Mogens Ditlev (22) og Ole 
Høg (22) genvalgte, og Lene Møller (15) fra Viborg Big Band nyvalgt.  
Kim Lynggaard fik 10 stemmer. 
 
Kim Lynggaard, Viborg Blues og Musikforening blev valgt som 1. suppleant og Martin Ditlevsen blev valgt 
som 2. suppleant – uden afstemning. Ismail H. Hassan trak sit kandidatur tilbage. 
 
 

6. Indkomne forslag 
 
Forslag til revision af Kulturelt Samråds vedtægter 
 
Anders K. Kristensen fortalte at samrådet har modtaget ansøgninger om optagelse fra folkeoplysende 
forbund og folkeuniversitetet. De fik afslag, og har efterfølgende klaget. Vi mener de er landsdækkende 
og får tilskud andet steds fra. Hovedsagen for ønske om optagelse, er at de gerne vil låne lokaler i De 
Frivilliges Hus. Husets regler siger, at lokaler kun kan udlånes til dem, der får støtte fra §18, Sociale frivil-
lige arbejde og kulturelle foreninger, som er godkendt af kulturelt Samråd. Med vedtægtsændringerne 
giver det bestyrelsen mulighed for at vedtage vilkår for disse foreninger. 
 
Kommentar fra salen: Der skal foreligge konkrete vedtægter og ikke særlige vilkår. I opstarten 2007 blev 
samrådet oplyst, at folkeoplysende forbund har deres egne tilskudsregler og ikke hører under Kulturelt 
Samråd. Forbundene har lønnet administration, hvorimod vi andre er frivillige. 
 
Beslutning: 
 
Ændringsforslag til det fremlagte forslag vedtaget: 
- Den nye § 3, stk. 2 slettes 
- I den gamle § 3, stk. 2 indsættes ”oplysningsforbund” som ikke kan optages.  



Ordlyden bliver: ”Enkeltpersoner, foreninger med idrætslige aktiviteter, oplysningsforbund, hobbyklub-
ber samt politiske foreninger kan ikke optages.” 
- § 4, stk. 8 bevares 
- § 5, stk. 4 godkendes 
- § 6, stk. 2 godkendes 
- § 6, stk. 4 bevares 
 
 

7.  Eventuelt 
 
Orientering om samarbejde med Foreningen De Fem Halder 
v/Ulla Voss Gjesing 
 
Beslutning: 
Ulla Voss Gjesing fortalte at projektet De Fem Halder nu er afsluttet og tilgængelige. Stor opfordring til 
at gøre brug af området. Der har allerede været mange foreninger derude, men de vil meget gerne have 
endnu flere, så foreningerne inviteres til at benytte De Fem Halder.  
 
 

Inspiration fra Kulturelt Samråd i Randers Kommune 
v/Forkvinde for Kulturelt Samråd i Randers Kommune Annemarie Winther 
 
Dette oplæg blev aflyst. 
 
 
Brug af De Frivilliges Hus 
Kort om muligheder og perspektiver for at benytte DFH som mødelokale og til afholdelse af små events (så-
vel for gamle som nye medlemmer af KS) v/frivilligkoordinator Rikke Brøndum 
 
Rikke Brøndum fortalte, at hun har arbejdet i De Frivilliges Hus i 17 år. Huset har været for frivillige sociale 
foreninger. Først fra 2022 fik man de kulturelle foreninger med. Der er et godt samarbejde de to grupper 
imellem. 
 
Når man låner et lokale, hvilket man gør ved at kontakte De Frivilliges Hus, så skal man servicere sig selv, og 
have kaffeposen med, hvis man ønsker kaffe. Det er alles hus. Der laves mange arrangementer i huset. Af 
arrangementer kan nævnes ”Fællesskabscafe”, ”Viborg spiser sammen” i samarbejde med Biblioteket og 
”Kulturbufeeten”.  Der er flere slags grupper af unge i huset, og der arrangeres ting for at socialisere de 
unge mennesker. Ifm. snapsting laves en fællesskabsdag fra 12-18. 
 
Rikke kunne også fortælle, at hun og Anders K. Kristensen påtænker, at komme på tur i kommunens byer. 
Bl.a. for at høre om byernes aktiviteter og høre om de kan hjælpe ned noget. 
 
På forespørgsel tidligere på aften blev oplyst at der kan være 120 personer i Cafeen i stuen samt salen på 1. 
sal. Huset er åbent fra kl. 8.00 til 22.00 mandag – torsdag, dog kun til 15.00 fredag. Hvis specielle brug/lån 
af huset, kan der laves specielle aftaler. Man kan booke lokale for et halvt år ad gangen. Huset har ikke al-
koholbevilling, så det må foreningerne selv søge. 
 
Spørgsmål fra salen: Vi har benyttet De Frivilliges Hus, men oplever, at det ikke er stort fremmøde, når det 
holdes her. Har andre samme oplevelser? 
Nej – dog kunne en enkelt forening nikke genkendende til problematikken for år tilbage. 
 
Spørgsmål fra salen: Hvordan ser udlejningen af lokaler ud? 
Fuldt hus mandag, tirsdag og onsdag. Torsdag og fredag er der knap så mange. Ca. 80% benyttelse. 
 

Snapsting 2023 
Kort information om Snapsting og snapstingspuljen. I år kan Snapsting fejrer 10-års jubilæum. Det blev 



oplyst, at torsdag den 16. marts 2023 afholdes åbent møde på Rådhuset om Snapsting. Årets tema bliver 
”Tour de France”. 
 
Formand Anders K. Kristensen afsluttede aftenen med at takke for fremmødet, og erklærede generalfor-
samlingen for afsluttet. 

Referent/Kirsten Johansen 

 
 

 
 

 
 
 
       


